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Protokół Nr VI/11 

z sesji Rady Powiatu Lęborskiego 

odbytej dnia 27 maja 2011 roku 

 

 

Początek obrad: 

 Godz. 1200 

 

Zakończenie obrad: 

 Godz. 1430 

 

Miejsce obrad: 

Starostwo Powiatowe w Lęborku. 

W dniu 27 maja 2011 roku w sesji uczestniczyło 19 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 

protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady po powitaniu radnych oraz 

gości stwierdził, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 19 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 

osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

 

 

 

 

 



2 

 

Ad.2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przedstawił następujący 

porządek obrad: 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu Powiatu w 

okresie od 20 kwietnia 2011 roku do 16 maja 2011 roku. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na obszarze Powiatu 

Lęborskiego. 

6. Stan przygotowania jednostek powiatowych do utrzymania bezpieczeństwa i porządku 

w sezonie letnim. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2011-2014” oraz podjęcie uchwały.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu 

Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji za I 

półrocze o przebiegu wykonania budżetu, kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz przebiegu wykonania planu 

finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej w Lęborku oraz 

podjęcie uchwały. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/15/11 z dnia 4 lutego 

2011 roku w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadających Powiatowi Lęborskiemu i podległym mu jednostkom oraz podjęcie 

uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w statucie 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku 

oraz podjęcie uchwały.   

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały.  

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

16. Wnioski i oświadczenia radnych.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                

17. Zamknięcie obrad.   

 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do przedstawionego porządku obrad. 

Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego porządku obrad. 

 

Ad.3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poinformował, iż do chwili 

rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne uwagi na piśmie do protokołu z ostatniej sesji. 

W związku z powyższym Rada w obecności 14 radnych – 13 głosami 

„za” przy 1 głosie „wstrzymującym” przyjęła protokół  Nr V/11 z dnia 22 

marca 2011 roku 

 

Ad.4 

Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac 

Zarządu Powiatu  w okresie od 20 kwietnia 2011 roku do  16 maja  2011 

roku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższe 

sprawozdanie radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego porządku obrad. 

 

 

Ad.5 
 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarno-weterynaryjnego na 

obszarze Powiatu Lęborskiego. 
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Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego porządku obrad. 

 

 

Ad.6 

Stan przygotowania jednostek powiatowych do utrzymania 

bezpieczeństwa i porządku w sezonie letnim. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższą informację 

radni otrzymali w materiałach na sesję.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Następnie zapytał czy są uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

 Wobec braku uwag przeszedł do realizacji kolejnego porządku obrad. 

 

Ad.7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia „Powiatowego 

programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014” oraz podjęcie 

uchwały.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 

bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014”. 

 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa wnosi o wprowadzenie następującego zapisu w projekcie  

„Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa 

obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014”: 

W dziale II BEZPIECZEŃSTWO KOMUNIKACYJNE  

pkt 1 Działania na rzecz bezpieczeństwa w ruchu drogowym: 
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e) „kontrola stanu technicznego autobusów przewożących dzieci i młodzieży 

do szkół oraz w ramach zorganizowanych form wypoczynku”. 

W pozostałym zakresie Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014”. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż zgłoszona przez Komisję 

propozycja była konsultowana na spotkaniu z komendantami i jej wprowadzenie 

jest zasadne.  

 

Radny Edmund Głombiewski w związku z licznymi wypadkami 

komunikacyjnymi, do których dochodzi na przejeździe kolejowym w miejscowości 

Mosty wniósł o wprowadzenie konkretnego zapisu do „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2011-2014” umożliwiającego podjęcie działań w celu poprawy 

bezpieczeństwa na wymienionym przejeździe.  

Kontynuując przekazał, iż mieszkańcy miejscowości Mosty wielokrotnie 

zwracali się do władz samorządowych o podjęcie stosownych działań. Jednak ich 

prośby pozostają bez rezultatu. Dodał, iż jest to jedyne połączenie kolejowe 

pomiędzy Gdańskiem a Szczecinem. Obciążenie ruchu drogowego ciągle wzrasta a 

wiec problem zapewnienia bezpieczeństwa na przejeździe kolejowym w Mostach jest 

bardzo istotny. 

Odnosząc się do powyższego zgłosił wniosek o wprowadzenie dodatkowego 

pkt : 

- poprawa stanu bezpieczeństwa na przejeździe kolejowym w miejscowości 

Mosty.  

Na zakończenie dodał, iż to zadanie wprowadzone do Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2011-2014 jako skonkretyzowane działanie będzie można za 

cztery lata rozliczyć czy zostało wykonane. Dodał, iż są rożne pomysły na 

podniesienie bezpieczeństwa na wymienionym przejeździe m.in. zamontowanie 

fotoradaru lub rogatek. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy są jeszcze inne 

propozycje zmian do Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2011-2014. 
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Wobec braku głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie wniosek Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa o 

wprowadzenie następującego zapisu w projekcie  „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 

publicznego na lata 2011-2014”: 

W dziale II BEZPIECZEŃSTWO KOMUNIKACYJNE  

pkt 1 Działania na rzecz bezpieczeństwa w ruchu drogowym: 

e) „kontrola stanu technicznego autobusów przewożących dzieci i młodzieży 

do szkół oraz w ramach zorganizowanych form wypoczynku”. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie przyjęła  wniosek Komisji 

Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski odnosząc się do wniosku radnego 

Edmunda Głombiewskiego przekazał, iż zgłoszona propozycja nie została 

formalnie przedyskutowana. Dodał, iż zasadny i dobrze umotywowany 

wniosek jest w uzasadnieniu bardzo kategoryczny. Postulat zgłoszony we 

wniosku tylko w sposób fragmentaryczny zależy od władz powiatu a 

przereorganizowanie stanu bezpieczeństwa na przejeździe kolejowym w 

miejscowości Mosty z sygnalizacji świetlnej na sygnalizację mechaniczną w 

postaci tzw. szlabanów, rogatek czy półrogatek (do czego dążą władze 

powiatu m.in. poprzez deklarację dofinansowanie przedsięwzięcia) nie leży w 

kompetencji powiatu. Dodał, iż decydentem w tej kwestii jest PKP PLK S.A. W 

związku z powyższym pomimo starań ze strony władz powiatu zadanie może 

nie zostać zrealizowane. 

Następnie zaproponował przemodyfikowanie postulatu na podjęcie 

działań w celu poprawy bezpieczeństwa na przejeździe kolejowym w Mostach. 

 

Radny Edmund Głombiewski zwrócił uwagę, iż przy głosowaniu poprzedniego 

wniosku Starosta nie miał dyskomfortu podczas głosowania i propozycja zgłoszona    

ad hoc została przyjęta. Zaznaczył, iż trzeba rozwiązać konkretny problem i nie 

należy się w tej sprawie licytować. Dodał, iż należy podjąć określone działania i 
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rozliczyć konkretne zadanie. Przekazał, iż władze powiatu powinny zrobić wszystko, 

aby nie dopuścić do kolejnej tragedii. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady zapytał czy radny Edmund 

Głombiewski akceptuje propozycję Starosty Lęborskiego czy upiera się przy 

zgłoszonym wniosku. 

Dodał, iż oba postulaty zmierzają do zapewnienia bezpieczeństwa na 

przejeździe kolejowym w Mostach  

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż celem zgłoszonego wniosku było 

przyjęcie konkretnego rozwiązania. W związku z powyższym jego propozycja jest 

bardziej precyzyjna i nie jest sprzeczna z kontrpropozycją Starosty Lęborskiego. 

 

Ryszard Wenta – Wicestarosta wyjaśnił, że budowa sygnalizacji świetlnej lub 

innych form zabezpieczenia przejazdu kolejowego nie jest zadaniem własnym 

powiatu. Dom zadań własnych powiatu należy jedynie utrzymanie przejazdu w 

ciągu ulicy np. odśnieżanie zimą oraz stosowanie specjalnych środków zabezpieczeń 

przez oblodzeniem. 

Dalej poinformował, że budowa jakichkolwiek urządzeń na przejeździe 

kolejowym w miejscowości Mosty należy do kompetencji PKP PLK S.A. Dodał, iż 

żadne urządzenie nie zostanie zamontowane bez zgody właściciela przejazdu. 

Kontynuując przekazał, iż katastrofa zaistniała z przyczyn nie przestrzegania 

przepisów o ruchu drogowym przez kierowcę ciężarówki. Sygnalizacja świetlna na 

przejeździe w momencie wypadku była sprawna. 

Na zakończenie zaznaczył, że wprowadzenie zapisu „poprawa bezpieczeństwa 

na przejeździe kolejowym w miejscowości Mosty” jest zapisem zbyt daleko idącym. 

Rada pow3iatu nie dysponuje kompetencjami w tym zakresie. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, iż priorytetem w podejmowaniu 

decyzji powinno być zawsze bezpieczeństwo ludzi.  

Odnosząc się do wypowiedzi przedmówców zapytała jakie konkretne działania 

można i powinno się podjąć w celu poprawy bezpieczeństwa na wskazanym 

przejeździe. Zauważyła, że należy zadbać o widoczność oraz naprawę nawierzchni. 

Następnie zwróciła się z pytaniem co można jeszcze zrobić w ramach kompetencji 

powiatu. 
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Radny Edmund Głombiewski poinformował, iż we wcześniejszej wypowiedzi 

wskazał, że jednym ze sposobów poprawy bezpieczeństwa byłaby budowa rogatek. 

Przekazał, iż nie wskazywał, że powiat ma to wykonać. 

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poprosił o  10 minut przerwy. 

Po przerwie: 

 

Grzegorz Palasz – Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Transportu i 

Drogownictwa przekazał, iż Powiatowy program poprawy zapobiegania 

przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na 

lata 2011-2014 jest dokumentem programowym i ranga tego  dokumentu nie 

pozwala na szczegółowe określanie w nim konkretnych zadań. Przekazał, iż Komisja 

Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa przychyla się do wniosku radnego 

Edmunda Głombiewskiego i uważa, że tak ważny problem powinien zostać 

odzwierciedlony w omawianym dokumencie. 

Dalej przekazał, iż Komisja Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa 

proponuje następujący zapis: 

W dziale II BEZPIECZEŃSTWO KOMUNIKACYJNE  

pkt 1 Działania na rzecz bezpieczeństwa w ruchu drogowym: 

n) podjęcie szczególnych starań zmierzających do poprawy 

bezpieczeństwa na przejazdach kolejowych w tym głównie na przejeździe w 

m. Mosty.   

W konsekwencji o dopisanie w potencjalnych partnerach w pkt. 13 PKP PLK 

–S.A. 

 

Radny Edmund Głombiewski wycofał zgłoszony wniosek.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przyjął propozycję Komisji. 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie przyjęła wniosek Komisji 

Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa. 

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętą zmianą. 
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Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

uchwalenia „Powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz 

ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego na lata 2011-

2014”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.8 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Powiatu Lęborskiego na 2011 rok oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Powiatu Lęborskiego na 2011 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy 

informacji za I półrocze o przebiegu wykonania budżetu, kształtowaniu 

się wieloletniej prognozy finansowej w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć oraz przebiegu wykonania planu finansowego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej w Lęborku oraz 

podjęcie uchwały. 
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 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia zakresu i formy informacji za I półrocze o przebiegu wykonania budżetu, 

kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o przebiegu realizacji 

przedsięwzięć oraz przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego 

publicznego zakładu opieki zdrowotnej w Lęborku. 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż  § 4 pkt. 2 zobowiązuje SPS 

ZOZ w Lęborku do składania części opisowej z realizacji planu finansowego, 

w tym wydatków i zakupów inwestycyjnych oraz omówienia przychodów i 

kosztów. 

 

Dalej przekazał, iż na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej podczas 

omawiania wydatków Starostwa Powiatowego wystąpiły problemy ze 

zdefiniowaniem środków, z których dokonywano zakupów inwestycyjnych.  

Odnosząc się do powyższego wniósł, aby zobowiązać również Starostwo 

Powiatowe do przedstawienia Radzie Powiatu części opisowej z realizacji 

planu finansowego, w tym wydatków i zakupów inwestycyjnych oraz 

omówienia przychodów i kosztów.  

 

Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski poprosił o 10 minut przerwy w 

celu uzgodnienie z Panią Skarbnik oraz Zespołem Radców Prawnych 

zgodności z prawem zgłoszonego wniosku. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 

Po przerwie: 
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Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski zaproponował, aby § 2 pkt. 2  

odnoszący się do wszystkich jednostek powiatu lęborskiego otrzymał 

brzmienie: 

„Cześć opisową zawierającą informację na temat wykonywania 

dochodów, źródeł ich pochodzenia oraz wydatków za I półrocze, w tym 

wydatków i zakupów inwestycyjnych.” 

 

Radny Edmund Głombiewski zaakceptował przedstawioną propozycję i 

wycofał zgłoszony wniosek. 

 

Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

wniosek, aby § 2 pkt. 2 otrzymał brzmienie: 

„Cześć opisową zawierającą informację na temat wykonywania 

dochodów, źródeł ich pochodzenia oraz wydatków za I półrocze, w tym 

wydatków i zakupów inwestycyjnych.” 

 

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie przyjęła wniosek. 

 

Wobec braku dalszych głosów Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady 

poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętą zmianą. 

 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

określenia zakresu i formy informacji za I półrocze o przebiegu wykonania 

budżetu, kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej w tym o 

przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz przebiegu wykonania planu 

finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej w 

Lęborku. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
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Ad.10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/15/11 

z dnia 4 lutego 2011 roku w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i 

trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających 

Powiatowi Lęborskiemu i podległym mu jednostkom oraz podjęcie 

uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr III/15/11 z dnia 4 lutego 2011 roku w sprawie szczegółowych 

zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności 

pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających Powiatowi 

Lęborskiemu i podległym mu jednostkom 

 

Zdzisław Chojnacki – Przewodniczący Komisji Budżetu Gospodarki i 

Integracji Europejskiej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała 

powyższy projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 16 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zmiany uchwały nr III/15/11 z dnia 4 lutego 2011 roku w sprawie 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadających Powiatowi Lęborskiemu i podległym mu 

jednostkom 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia zmian w 

statucie Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały.   
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 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i 

Opieki Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

zatwierdzenia zmian w statucie Samodzielnego Publicznego 

Specjalistycznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Lęborku. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad.12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i 

Opieki Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 
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 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia 

Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku oraz podjęcie uchwały.  

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Lęborku 

 

Zbigniew Lewandowski – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i 

Opieki Społecznej przekazał, iż komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy 

projekt uchwały. 

 

Następnie Waldemar Walkusz – Przewodniczący Rady otworzył 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały. 

 Wobec braku głosów  przystąpił do głosowania. 

 

 Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę  w sprawie 

przekształcenia Samodzielnego Publicznego Specjalistycznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Lęborku 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.14 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Radny Edmund Głombiewski oczytał interpelację przygotowaną na 

piśmie. 

 Interpelacja stanowi załącznik nr 13 do mniejszego protokołu. 
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 Następnie zgłosił wniosek dotyczący budowy biogazowi przy ul. 

Majkowskiego w Lęborku. Przekazał, iż otrzymał na ten temat materiały od 

Ryszarda Wenty – Wicestarosty. Z przekazanej dokumentacji wynika, że 

inwestycja otrzymała pozytywna opinię Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska. Natomiast Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w 

Lęborku ocenił negatywnie realizację inwestycji. 

W związku z zasygnalizowaniem problemem zgłosił wniosek, aby 

Komisja Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, po zapoznaniu się ze 

stosownymi raportami oraz dokumentami,  zajęła stanowisko w sprawie 

budowy biogazowi w powiecie lęborskim.  

Zaznaczył, iż sprawa jest bardzo istotna ponieważ inwestycja może 

stanowić duże zagrożenie i szkodliwy wpływ na środowisko. 

 

 Radny Zdzisław Chojnacki przekazał, iż na ostatniej sesji składał 

wniosek w sprawie zmiany organizacji ruch na drodze powiatowej nr 1329G 

w miejscowości Mosty.  

Następnie przedstawił otrzymaną odpowiedź na zgłoszony wniosek. 

 Przekazał, iż przedstawione w piśmie rozwiązanie nie odpowiada 

mieszkańcom i nie będzie funkcjonalne. 

 W dalszej części zgłosił następującą propozycję: 

 Barierkę ograniczającą możliwość przejścia, usytuowaną przy drodze 

powiatowej nr 1329G  w miejscowości Mosty za mostem w kierunku Lęborka 

należy rozebrać, a następnie dobudować 1,5 m. chodnika. Mieszkańcy, 

którzy zwyczajowo pokonywali ten odcinek drogi spacerując po prawej 

stronie jezdni teraz będą mogli spokojnie przejść nie narażając się na 

restrykcje ze strony policji. 

 

 Radna Teresa Ossowska Szara odczytała interpelacje złożoną na 

piśmie. 

 Interpelacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

 Radny Tomasz Tutak poprosił o wyjaśnienie pewnych zawiłości w 

przedstawionej przez przedmówczynię interpelacji. Zapytał czy Rada Powiatu 
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w poprzedniej kadencji podjęła uchwałę niezgodną z prawem oraz czy 

uchwała zgodnie z zaleceniami  Wojewody Pomorskiego została wycofana.  

 Następnie zapytał czy kwestie przedstawione w interpelacji dotyczą 

uchwały podjętej w poprzedniej kadencji czy podjętego kilka lat wcześnie 

stanowiska  Zarządu Powiatu, który zwolnił nauczycieli z ograniczenia 

maksymalnej liczby godzi ponadwymiarowych. 

 Dalej zapytał czy sprawa interpelacji dotyczy projektu uchwały, który 

był analizowany na poprzednim posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, 

Sportu i Turystyki i w konsekwencji wycofany z porządku obrad sesji. Dodał, 

iż na tym posiedzeniu radna Teresa Ossowska szara podzieliła stanowisko, 

że nieetyczne jest zachowanie dyrektora, który prosi o zniżkę godzin i pełen 

etat zakłada wypracowanie nie 10 godzin a jedynie 8, a następnie ten sam 

dyrektor wypracowuje 12 godzin.  

 

 Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, że ustawa okresla zasady 

przyznawania nauczycielom godzi ponadwymiarowych. W Uchwale na 

XXXI/240/09 rada Powiatu ustaliła tygodniowy wymiar zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. W paragrafie 3 ustaliła 

również, że nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 

szkołach, można przydzielić godziny ponadwymiarowe w wymiarze nie 

przekraczającym 6 godzin tygodniowo. Dalej poinformowała, że z zalecenia 

wojewody przesłanego dyrektorom wynika, że zapis paragrafu 3 wskazanej 

uchwały narusza artykuł 35 Karty Nauczyciela, w której określono 

maksymalna liczbę godzi ponadwymiarowych jednolicie dla wszystkich 

nauczycieli, w tym również dla nauczycieli zajmujących kierownicze 

stanowiska. 

 Dalej przekazała, że zapis uchwały został wycofany, Karta nauczyciela 

obowiązuje bez zmian. Odnosząc się do powyższego zapytała dlaczego 

dyrektorzy mają zalecenia, aby nie przyznawać kadrze kierowniczej godzin 

ponadwymiarowych. 

 Zaznaczyła, że ograniczenia we wskazanym zakresie SA niezgodne z 

prawem. 
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 Kolejna pytanie radnej dotyczyło czy Starosta możne w ciągu 

trwającego roku szkolnego swoimi decyzjami nakazywać zmianę warunków 

pracy np. nauczycielom pełniącym funkcje kierownicze. Konsekwencją taki 

decyzji jest konieczność przeorganizowywania arkuszu oraz zmiana planu 

zajęć. Zapytała czy Starosta bez zgody lub opinii rady pedagogicznej może 

podejmować takie decyzje. 

 

Ad.15 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

 Wiktor Tyburski – Starosta Lęborski przekazał, iż odpowiedzi zostaną 

udzielone na piśmie. 

 

Ad.16 

Wnioski i oświadczenia radnych.       

 

Jolanta Szajowska – Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa przekazała, iż komisja na jednym z posiedzeń analizowała problem 

budowy biogazowi w powiecie Lęborski. Dodała, iż w dniu spotkania inwestor 

dysponował negatywną opinię Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w 

Lęborku. Zapewniła, że Komisja ponownie rozważy problem budowy biogazowi w 

powiecie lęborskim. 

 

Radny Edmund Głombiewski przekazał, iż w sprawie budowy biogazowi toczy 

się postępowanie administracyjne. W związku z powyższym Komisja powinna 

wystosować oficjale stanowisko do organu zajmującego się wydaniem decyzji. 

 

Jolanta Szajowska – Przewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa 

i Leśnictwa przekazała, że zorganizuje spotkanie z Dyrektorem SANEPID-u w 

powyżej sprawie. 

 

Radna Teresa Ossowska Szara przekazała, że zgłoszona interpelacja jest 

sprawą pilną. W związku z powyższym poprosiła o odpowiedz na dzisiejszej sesji lub 

w możliwie najkrótszym terminie. 
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Zamknięcie obrad.   

 

Wobec zrealizowania porządku dzisiejszych obrad Waldemar Walkusz – 

Przewodniczący Rady zamknął VI sesję  Rady  Powiatu Lęborskiego. 

 
Protokół sporządziła: 
Agnieszka Gromadzka 

 


